
SLOT DER JODENVERVOLGING

Wat is nu geschied met al die Joodse vermogenswaarden die wèl bij
Lippmann-Rosenthal belandden? De gelden moesten, voorzover zij niet
door de bank weer aan Joden (men denke aan het maximum van f 250 per
maand') of aan derden uitbetaald werden, aan de VVRA overgedragen
worden en het was Seyss-Inquarts bedoeling dat alle vermogenswaarden
die niet de vorm van geld hadden, even snel als correct verkocht zouden
worden. De opbrengst zou naar de VVRA toegaan. Medio oktober' 42 gaf
de Reichskommissar de richtlijnen voor dat alles aan. Zo mogelijk moesten
vóór I april' 43 alle effectenverkocht zijn en alle levensverzekeringspolissen,
lijfrenten en andere vorderingen gerealiseerd, De juwelen moesten illbeginsel
verkocht worden aan het Vierjahresplan. Gouden en zilveren voorwerpen
dienden, al of niet omgesmolten, naar Duitsland verkocht te worden.
Schilderijen, tapijten en gobelins moest men eerst aanbieden aan de twee
grote inkopers voor de Duitse musea, speciaal voor het Führer-Museum te
Linz dat in oprichting was en voor Goerings collectie: dr. H. Posse en dr.
K. Mühlmann , en hadden die twee hun keuze bepaald, dan mocht Himmler
(hem wilde Seyss-Inquart graag te vriend houden) een aantal geschenken
uitkiezen - de rest moest verkocht worden aan de Duitse kunsthandel, met
uitzondering evenwel van de 'ontaarde kunst' die men, zo meende Seyss-
Inquart, ill Zwitserland zou kunnen laten veilen. Ook ill Nederland ver-
wachtte Seyss-Inquart kopers te vinden voor schilderijen die aan Joden
toebehoord hadden - dergelijke aankopen werden door de Nederlandse
musea geweigerd, zulks ondanks het feit dat het Reichseommissariat bereid
was, hun daartoe extra-subsidies te geven. Tenslotte dan de verzamelingen
postzegels en munten (van de verzamelingen der boek-antiquariaten had
de Einsairstab Rosenberg zich al meester gemaakt): deze moesten, aldus
Seyss-Inquart, aan de Reiihspost c.q. de Reiehsbank aangeboden worden;
hadden die instanties er geen belangstelling voor, dan moest men die ver-
zamelingen in Duitsland veilen.

1Hadden Joden méér geld nodig, dan moest dat geval voor geval aangevraagd
worden. Lippmann-Rosenthal bepaalde daarbij in de herfst van' 42 dat bij zieken-
huisopname alleen het bedrag vrijgegeven werd dat voor verpleging in de laagste
klasse nodig was; tandartsendeclaraties werden alleen voldaan als er geen gebruik
gemaakt was van edele metalen. Verreweg het grootste deel van wat door de reke-
ninghouders aan extra-bedragen aangevraagd werd, was voor het voldoen van
belastingaanslagen bestemd. Van I januari '43 af werd overigens bepaald dat niet
Lippmann-Rosenthal al die bedragen ter beschikking zou stellen; dat zou voortaan
deJoodse Raad doen die daartoe per maand een extra-bedrag ontving. Wij komen
op de financiën van de Joodse Raad nog terug.


